
 

 

Protokół Nr XXIX/2021 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 04 marca 2021r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
55 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni: 

1) Radny Ireneusz Jung 

2) Radna Lidia Kałandyk 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński oraz Skarbnik Gminy Marta Chłopek, według listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Przed rozpoczęciem obrad, radni i zaproszeni goście minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego 

byłego radnego i Przewodniczącego Rady Gminy Wierzchowo wielu kadencji Andrzeja 

Kaczorkiewicza. 

 

„Na początku ubiegłego miesiąca, a dokładnie w dniu 4 lutego pożegnaliśmy naszego kolegę, 

przyjaciela a przede wszystkim dobrego człowieka, jakim był śp. Andrzej Kaczorkiewicz. 

Przez wiele lat a nawet dekad angażował się w działalność społeczną i samorządową naszej 

Gminy pełniąc zaszczytne funkcje Radnego a przede wszystkim Przewodniczącego Rady 

Gminy Wierzchowo. 

W sposób niezwykle umiejętny kierował pracą Rady Gminy, potrafił skutecznie łagodzić 

konflikty i wkładał wiele pracy oraz serca dla rozwoju swojej Małej Ojczyzny. Był 

człowiekiem bardzo pogodnym, niezwykle serdecznym i uczynnym. Nikomu nie odmówił 

pomocy. 

Takim właśnie Go  zapamiętamy  CZEŚĆ JEGO PAMIĘCI” 

 - powiedział otwierając sesję Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo Marek Mikulec. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XXIX Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 



uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w dniu 24 lutego 2021r. do Biura 

Rady Gminy wpłynął wniosek Wójta Gminy Wierzchowo o wprowadzenie pod obrady sesji 

Rady Gminy Wierzchowo w miesiącu marcu 2021r.  projektu uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Wierzchowo. 

 

W związku z tym, że projekt uchwały wpłynął do Biura Rady Gminy w trybie art. 20 ust. 5 

ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady Marek Mikulec wprowadził do 

porządku obrad sesji w punkcie 8 rozpatrzenie:  

projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – opisanego drukiem nr 178. 

Po wprowadzeniu zmiany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

funduszu sołeckiego na rok 2022 – druk nr 171; 

8.2 uchwała w sprawie przekazania petycji dotyczącej podjęcia uchwały  

w przedmiocie masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 

według właściwości – druk nr 172; 

8.3 uchwała w sprawie przekazania petycji dotyczącej podjęcia uchwały  

w przedmiocie masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 

według właściwości – druk nr 173; 

8.4 uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu – 

druk nr 174; 
8.5 uchwała w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 

175; 
8.6 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2021-2032 – druk nr 176; 

8.7 uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2021 – druk 

nr 177, 
8.8 uchwała w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Wierzchowo – druk nr 178. 

9.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 



Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że protokół  

z posiedzenia XXVIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 28 stycznia 2021r. 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne 

uwagi dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęły żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół 

za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXVIII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 2/2021 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Komisji Nr 2/2021 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Bogusław Pawłowicz. 

Protokół Komisji Nr 2/2021 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 2/2021 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

 

 



5) Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Dorota Sobczak. 

Protokół Komisji Nr 1/2021 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelacje złożyli: 

 

1) Radny Józef Janicki złożył jedną interpelację: 

„Zgłaszam ponownie interpelację, znak sprawy:OR.0003.23.2019.DŁ dotyczącą 

zamontowania lampy oświetleniowej wraz ze słupem przy posesji nr 114 w 

Świerczynie. W/w interpelację po raz pierwszy złożyłem w dniu 21.03.2011r., 

a ostatnią 05.12.2019r. Koszt dodatkowego oświetlenia drogowego jednej lampy wraz 

ze słupem Gminie jest znany. Proszę o pozytywne rozpatrzenie interpelacji.” 

 

2) Radny Ireneusz Jung złożył jedną interpelację: 

„Wiosna ubiegłego roku mieszkańcy posesji nr 4i znajdującej się w Osieku Drawskim 

zwrócili się do mnie z prośbą/zapytaniem, gdzie należałoby zgłosić fakt, że okoliczne 

krzaki znajdujące się w bezpośrednim sąsiedztwie wjazdu na ich posesję są bardzo 

zaśmiecone i zaniedbane. 

Jak powiedzieli, do zaśmiecenia tego terenu doszło już dużo wcześniej – jeszcze przed 

ich wybudowaniem się i zamieszkaniem w tym miejscu. Początkowo nie zwracali oni 

na to większej uwagi, ale obecnie gdy już maja w pełni zagospodarowane obejście 

wokół domu, teren przed posesje mocno szpeci. 

Zająłem się wtedy zgłoszonym przez nich problemem. Na moja prośbę, wizji lokalnej 

tej okolicy dokonała (wspólnie ze mną) Pani Inspektor Straży Gminnej potwierdzając, 

że okolica faktycznie wymaga uporządkowania. W krótkim czasie pojawili się 

również pracownicy Lasów Państwowych, którzy oglądali teren i coś tam znakowali. 

Odwiedził ich także pracownik Urzędu Gminy. 

Temat jednak powrócił, bo kilka dni temu mieszkańcy tej posesji ponownie poprosili 

mnie o interwencję w tej sprawie, bo miejsce to pozostaje nieuporządkowane. Śmieci, 

które wcześniej się tam znajdowały zostały już przez nich samych usunięte, ale 

pozostałe do wykonania prace wykraczają poza ich możliwości. Te prace porządkowe 

polegałyby przede wszystkim na usunięciu połamanych gałęzi i wyrównaniu terenu 

pomiędzy ich ogrodzeniem, a tymi krzakami. 

W imieniu mieszkańców tej posesji oraz swoim własnym zwracam się z prośbą o 

ustalenie, kto powinien zając się zgłoszonym przez nich problemem i zainicjowanie 

prac mających na celu uporządkowanie tego terenu.” 

 

Na sesji Radni nie złożyli interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 



Ad. 7 

 

Radny Józef Janicki zapytał Wójta o następujące sprawy: 

1) czy Gmina Wierzchowo podjęła jakiekolwiek działania w sprawie wznowienia lub 

ustalenia przebiegu granic działek ewidencyjnych pasa drogowego drogi powiatowej 

nr 2007Z Świerczyna – Wielboki – Rudki i jakie jest stanowisko w tej sprawie 

Powiatu Drawskiego, 

2) czy Gmina Wierzchowo planuje zatrudnienie osób w ramach prac interwencyjnych, 

3) jak przedstawia się sprawa przejęcia od Nadleśnictwa Świerczyna terenu boiska 

sportowego na rzecz Gminy Wierzchowo w ramach zamiany działek. 

 

Radna Dorota Sobczak wystąpiła z prośbą do Wójta o zamontowanie lampy oświetlenia 

ulicznego w okolicy posesji Nr 3w miejscowości Żeńsko . 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 7 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego na rok 2022 – druk nr 171. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/168/2021 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy funduszu sołeckiego na rok 2022  – która stanowi załącznik nr 9 do 

nin. protokołu, 

 

2) w sprawie przekazania petycji dotyczącej podjęcia uchwały w przedmiocie masowych 

szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 według właściwości – druk nr 172. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/169/2021 w sprawie przekazania petycji dotyczącej podjęcia 

uchwały w przedmiocie masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 

według właściwości – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu, 

 

3) w sprawie przekazania petycji dotyczącej podjęcia uchwały w przedmiocie masowych 

szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 według właściwości – druk nr 173. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/170/2021 w sprawie przekazania petycji dotyczącej podjęcia 

uchwały w przedmiocie masowych szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 

według właściwości – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu, 

 

4) w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu pomocy finansowej na realizacje 

zadania inwestycyjnego pn.: opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr  1994Z na odcinku Wierzchowo – Sośnica 

(etap II i III)” – druk nr 174. 



Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/171/2021 w sprawie udzielenia Powiatowi Drawskiemu 

pomocy finansowej na realizacje zadania inwestycyjnego pn.: opracowanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej nr  1994Z na odcinku Wierzchowo – Sośnica (etap II i III)” – która 

stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

5) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 175. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/172/2021 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 

6) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2021-2032 – druk nr 176. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/173/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wierzchowo na lata 2021-2032 – – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu, 

 

7) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2021 – druk nr 177. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/174/2021 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2021 – która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu, 

 

8) w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 178. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XXIX/175/2021 w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej 

stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 do nin. 

protokołu. 

 

Ad. 9  

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego w Drawsku Pomorskim, która wpłynęła do Biura Rady Gminy na 

zgłoszoną przez Radnego Zdzisława Bełzowskiego w poprzednim okresie interpelację: 

„Odpowiadając na interpelację złożoną w dniu 08.01.2021r. przez Pana Zdzisława 

Bełzowskiego – Radnego Gminy Wierzchowo, a przesłana przez Wójta Gminy Wierzchowo 

pismem znak: OR.0003.1.2021.DŁ z dnia 25.01.2021r. (wpłynęło w dniu 29.01.2021r.), 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego informuje, że w obecnej chwili jesteśmy w 

trakcie ustalania właściciela (właścicieli) nieruchomości położonej na terenie działki nr 44/2 

w miejscowości Będlino, gm. Wierzchowo. 



Po ustaleniu właścicieli w/w nieruchomości zostaną niezwłocznie wyznaczone oględziny w 

sprawie stanu technicznego obiektu budowlanego położonego na terenie przedmiotowej 

działki. 

W zależności od ustaleń kontroli ewentualnie zostaną podjęte dalsze działania 

administracyjne (włącznie z wydaniem decyzji), co do stanu technicznego tego obiektu 

budowlanego. 

Przedmiotową interpelację uważamy za wyjaśnioną.” 

 

Wobec braku dyskusji, o godz. 12
40

 Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 

porządku obrad i ogłosił pięciominutową przerwę. 

Przerwa: 12
40

 – 12
45

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 10 

Odpowiadając na zapytania Radnego Józefa Janickiego zgłoszone w punkcie 7 porządku 

obrad Wójt Jan Szewczyk poinformował: 

1) Powiat Drawski poinformował, że oczekuje wniosku z Gminy Wierzchowo wraz  

z deklaracją współfinansowania w sprawie wznowienia lub ustalenia przebiegu granic 

działek ewidencyjnych pasa drogowego drogi powiatowej nr 2007Z Świerczyna – 

Wielboki – Rudki. 

Wójt wypowiedział się, że jest za zalegalizowaniem stanu obecnego przebiegu granic 

działek pasa drogowego bez wznawiania lub ustalania nowych granic. Na dzień 

dzisiejszy Gmina Wierzchowo nie udzieliła informacji Powiatowi co do możliwości 

realizacji tego zadania. 

2) W chwili obecnej  nie ma żadnych informacji na temat planu zatrudnienia osób w 

ramach prac interwencyjnych w Powiecie Drawskim. Najprawdopodobniej taka 

informacja ukaże się na przełomie marca i kwietnia. 

 

3) Przekazanie przez Nadleśnictwo Świerczyna terenu boiska sportowego na rzecz 

Gminy Wierzchowo w ramach zamiany działek wymaga przeprowadzenia czynności 

prawnych i wykonania prac geodezyjnych przygotowujących nieruchomości do 

zamiany, a te z kolei wymagają czasu. Zobaczymy, które nieruchomości gminne i na 

ile zostaną wycenione. 

 

Na zapytanie Radnej Doroty Sobczak w sprawie zamontowania lampy oświetlenia ulicznego 

w okolicy posesji Nr 3 w miejscowości Żeńsko  Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że 

zgłoszoną prośbę rozpatrzy ale nie deklaruje jej realizacji. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

 



 

Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 
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 zamknął obrady XXIX sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


